
Goedenavond,  

Ik zal mij voorstellen, Bas Potjes, 45 jaar, 24 jaar ondernemer met in totaal drie totaal 
verschillende bedrijven, Roscom, field en telemarketing, Jojo living, Groothandel in 
teakmeubelen en De Vuurwerkbaron, sinds 2012 handelend in vuurwerk en dit zorgvuldig 
opgebouwd naar een bedrijf waar we ieder jaar ruim 2000 kopende klanten verwelkomen 
die vanuit de hele regio onze winkel op de Marslanden weten te vinden.  

Ik ga proberen ‘Wij van WC eend adviseren WC eend’ te vermijden maar ik  besef met dat ik 
hier spreek vanuit en met een redelijk groot belang, waarin echter niet de discussie wordt 
gevoerd of wij nog vuurwerk mogen blijven verkopen maar of de inwoners van Zwolle het 
nog wel mogen afsteken.  

En daar wringt in mijn optiek de schoen.  

Zolang er geen landelijk vuurwerk verkoop en afsteekverbod is mogen wij winkeliers de 
verkoop van vuurwerk met de nodige vergunningen doorgang laten vinden, zoals ook in de 
opinie nota is omschreven.  

Dit voelt gek, “beste klant, u mag het eigenlijk niet afsteken maar ik begrijp ook dat u het 
niet koopt om in de vensterbank neer te zetten”.   

In het voorstel ‘afhandeling motie Zwolle Vuurwerkvrij’ worden de ervaringen gedeeld van 
een lokaal afsteekverbod in andere gemeenten. Er werd toch veelvuldig vuurwerk 
afgestoken en het bleek moeilijk tot niet te handhaven. Een rondgang bij onze leveranciers 
leert eveneens dat in gemeentes waarin een afsteekverbod gold vorig jaar de winkeliers niet 
minder hebben verkocht, sterker nog, in veel gevallen was er net zoals bij ons een ruime plus 
in omzet.  

Een behoorlijk dilemma, wat doet dat met mijn naam als ondernemer, hoe kijkt mijn 
netwerk naar me als ik weet dat een lokaal afsteekverbod geldt en toch willens en wetens 
door ga met verkopen. Het is immers niet verboden om te verkopen en stel dat wij als 
Zwolse vuurwerkverkopers allemaal de deuren dicht houden, dan krijg je België taferelen 
over de Zwolse stadsgrenzen. Concullega’s in de regio zijn dan spekkoper en zullen een 
enorme verkoopstijging zien. Daarnaast verwachten wij dat meer consumenten het illegale 
circuit zullen opzoeken en/of in de auto stappen richting buitenland. 

Stel er komt een landelijk afsteek en dus ook verkoopverbod, dan zal ik mij daar persoonlijk 
bij neerleggen. Zelfs dan zal het nog jaren duren voordat er geen vuurwerk meer wordt 
afgestoken aangezien er nog geen Europees verbod is maar het handhaven wordt dan wel 
iets makkelijker door bijvoorbeeld strengere controles aan de grens.  

Afgelopen jaar is er een significante daling geweest in het aantal overlastmeldingen. Ik doe 
de aanname dat dit mede komt door de door de vuurwerkbranche genomen maatregelen. 
Het zogenaamde categorie F2 vuurwerk is verder ingedamd door o.a. zgn. knalvuurwerk en 
singleshots uit de handel te nemen en meer in te zetten op compound(s), een complete 
vuurwerkshow die zeer stevig staat en je veilig in 1 keer aansteekt en waarbij de hele straat 
kan genieten. Dit zie ik als een positieve ontwikkeling waarbij op een veilige manier veel 



inwoners kunt laten genieten van de mooie traditie die al wordt betaald door de burgers 
zelf.  

De motie Zwolle Vuurwerkvrij is vorig jaar aangenomen voordat er überhaupt resultaten 
inzichtelijk waren van de genomen maatregelen, redelijk voorbarig mijn inziens.  

In het voorstel wordt in optie 2 gesproken over een lokaal afsteekverbod, stimuleren van 
bewonersinitiatieven èn participatie ten behoeve van een alternatieve invulling. Dat laatste 
klinkt heel mooi, maar, stel nou dat iedereen naar een centraal punt dient te komen, neem 
het Wezerlanden park, Hoe dan? Om 00:00 gelukkig nieuwjaar wensen en we stappen 
allemaal in de auto al dan niet met kleine kinderen..? En als ze wel na een drankje op de fiets 
komen, grote samenscholing met alle mogelijke gevolgen van dien. Het klinkt mij verre van 
wenselijk. 

Laten we nou samen, in dit geval de Zwolse verkooppunten en de lokale overheid stimuleren 
dat voldoende vuurwerkvrije plekken zijn zoals de dierenboerderijen, verzorgingstehuizen, 
Isala en de vluchtelingenopvang. Wij nemen onze rol om consumenten optimaal voorlichting 
te geven over veiligheidsmaatregelen en willen flyers uitdelen met informatie over 
vuurwerkvrije zones.  

In scenario 1 en 2 is het argument dat het een signaal is richting de landelijke politiek en 
inwoners in de gemeente Zwolle, als er gekozen wordt voor een algeheel afsteekverbod.  

Trekken de eigen inwoners zich wat aan van dit signaal? Willen ze wel veranderen van 
traditie zolang er geen landelijk verbod is. Nee zegt een groot deel door toch ‘gewoon’ 
vuurwerk af te blijven steken. Dat leren we van andere gemeentes en hebben we ook zelf 
hier in de corona periode kunnen constateren.  

Mijn conclusie is dat een landelijk verbod op termijn echt wel er door komt maar tot die tijd 
is het onverantwoord om een lokaal verbod in te stellen, voor zowel gemeente, 
ondernemers en inwoners. 

 

 

   

  

 

     

 

 

 

    


